

# Bulletin

Canadian Historical Association - Société historique du Canada

## Inside/Sommaire

Nouvelles sur le Web .....	2
Historians in the News Historiens à la une .....	3
New Books Nouvelles parutions .....	4
Directives concernant les subventions de déplacement au congrès annuel de la S.H.C. Policy for Travel Subsidies to the CHA Annual Meeting .....	5
In Memoriam / Décès .....	6
The Society of Automotive Historians 2002 Student Paper Award .....	7
Appel de communications Call for Papers .....	8-9
Preliminary Program- The University of Toronto and Its Histories .....	10
Identités et mémoire .....	11
History: 2002-2082 .....	12-17
The Teaching of History in Quebec ...	18-19
History and the British Columbia Institute for Co-operative Studies .....	20-21
And Now A Word from the Federation Et maintenant un mot de la Fédération .....	22-23
Finally a Truley Multimedia History CD-Rom .....	24



## INFRASTRUCTURE DE RECHERCHE SUR LE SIÈCLE DU CANADA

L'Infrastructure de recherche sur le siècle du Canada (IRSC), un projet pancanadien qui permettra l'analyse des recensements canadiens des cent dernières années, vient d'obtenir un investissement majeur de la Fondation canadienne pour l'innovation (FCI).

L'IRSC recevra 5,2 millions de dollars de la FCI. Avec les fonds de contrepartie des provinces et grâce aux contributions des partenaires, c'est un total de 13,4 millions de dollars qui sera investi dans ce projet.

Le chef du projet, **Chad Gaffield**, est directeur de l'Institut d'études canadiennes et professeur d'histoire à l'Université d'Ottawa. L'IRSC aura son bureau principal à l'Université d'Ottawa avec des partenaires dans les universités suivantes : Memorial University of Newfoundland, Université Laval, Université du Québec à Trois-Rivières, York University, University of Toronto et University of Victoria.

L'un des plus importants projets en sciences sociales jamais financé par la FCI, l'Infrastructure de recherche sur le siècle du Canada créera une série de bases de données à partir des recensements couvrant un siècle de vie au Canada. Les bases de données permettront aux chercheurs d'examiner les structures sociales et leur évolution, grâce à des données qui n'étaient tout simplement pas disponibles jusqu'à ce jour. L'IRSC sera à la source de nouvelles approches à l'étude du Canada dans les universités à travers le pays et dans le monde.

## CANADIAN CENTURY RESEARCH INFRASTRUCTURE

The Canadian Century Research Infrastructure (CCRI), a pan-Canadian research project, will benefit from the Canada Foundation of Innovation (CFI)'s latest round of funding.

The Canadian Century Research Infrastructure will receive \$5.2M. With the matching funds from each province and thanks to the contributions of CCRI's partners, a total of \$13.4M will be invested in this project.

The project leader of the CCRI is **Chad Gaffield**, Director of the Institute of Canadian Studies and Professor of History at the University of Ottawa. Headquarters for the CCRI will be located at the University of Ottawa with partners in the following universities: Memorial University of Newfoundland, Université Laval, Université du Québec à Trois-Rivières, York University, University of Toronto, and University of Victoria.

One of the largest social science projects ever funded by CFI, the Canada Century Research Infrastructure will create a series of databases from census records covering a century of Canadian life. The databases will allow researchers to examine social structures and how they have changed in detail that until now was simply not available. The CCRI will spark bold and creative new approaches to the study of Canada in universities across the country and around the world.